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NAALAKKERSUISUT 

GOVERNMENT OF GREEN LAND 

Medlem af Inatsisartut, Mikissuk Thomassen 
Heri 

Svar på § 37-spørgsmål nr. 309-2018 

I medfør af Inatsisartuts forretningsorden § 37 stk. 1. har du fremsat spørgsmål til 
Naalakkersuisut vedrørende kvoteringen af fangstdyr. Spørgsmålet er henvist til 
besvarelse hos mit område. 

Ad. 1) Hvilke planer har Naalakkersuisut for de fangstdyr med kvoter? 

Jeg henviser til KoalHionsaftalens afsnit om fangst hvor der står at udnyttelse skal ske 
på et bæredygtigt grundlag, så der bliver ved med at være fangstdyr samtidig med, at vi 
som helhed skal sikre, at fangsterhvervet kan fortsætte. Dette afspejles i de fastsatte 
kvoter på alle kvoterede havpattedyr. 

Hvis spørgsmålet går på 2019 kvoteåret, så blev forberedelsen startet i september 2018 
med offentlige høringer. Endelig afgørelser om fastsættelse af kvoter for 2019 vII ske i 
løbet af december måned, hvorefter disse udmeldes til alle relevante parter. 

Ad. 2) Hvilke handlingsplaner har Naalakkersuisut for de kvoterede fangstdyr i 
Nordgrønland og østgrønland, for pattedyr såsom isbjørne, hvidfisk/narhvaler, 
hvalrosser? 

Naalakkersuisut har igangsat arbejdet med udarbejdelse af forvaltnings planer for de 
nævnte arter. Forvaltningsplanen for isbjørn har netop gennemgået en offentlig høring, 
og vil om kort tid blive præsenteret for Naalakkersuisut til godkendelse. 
Forvaltningsplaner for hvid- og narhvaler samt hvalros planlægges påbegyndt i 2019. 
Forvaltningsplanerne har til formål at sikre en langsigtet bæredygtig og optimal 
forvaltning af vores levende ressourcer med henvisning til fangst- og jagtlovens 
generelle mål. Handlingsplanerne gælder for hele Grønland og ikke kun for visse 
regionale dele, dog kan der være tilpasninger til regionale områder såfremt en art kun 
forekommer i bestemte områder og perioder. 

Ad. 3) Vil kvotedeling af de kvoterede fangstdyr for/sætte med ikke at være tilpasset 
efter by eller kommune? 

Kvoteringerne på de marine havpattedyr er fasUagt ud fra mange års videnskabelige 
studier af arterne, historiske fangsttal samt traditionel og lokal viden. For at kunne 
bibeholde fangstressourcerne til de senere generationers brug, indhenter 
Naalakkersuisut videnskabelig rådgivning om de kvoterede arter. Rådgivningen udføres 
per bestand og tager højde for bestandenes størrelser, biologien i de enkelte arter, 
fangsttrykket og levevilkårene i de områder hvor arterne findes. 

Ved rådgivningen anslås det hvor stort et fangsttryk, de enkelte bestande vil kunne 
klare, for at holde fangsten bæredygtig. Dette har medført at man i 2016 hævede 
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narhval kvoterne i Qaanaaq, Uummannaq samt Diskobugten, samt hvidhvalkvoter i hele 
Vestgrønland, på baggrund af bæredygtig fangst. 

APNN kan ikke tilpasse kvoteniveauet efter størrelserne på by eller kommune alene, 
idet bestandenes bevægelsesmønstre og størrelser på underbestande er konstante. 
Der er flere faktorer der må tages hensyn til når en kvote skal fastsættes. 
Som eksempel er en lille isoleret isbjørnebestand der kun opholder sig oppe ved 
Qaanaaq området (Kane Basin), hvor den bevæger sig mellem Grønland og Canada. 
Denne bestand er nøje undersøgt og optalt, og har resulteret i en specifik videnskabelig 
kvoterådgivning for denne bestand i 2017, og implementeret i 2018. 

Sådan forholder det sig for samtlige bestande af narhvaler, hvidhval er, hvalros og 
isbjørne samt de store hvaler. Den videnskabelig rådgivning vil altid vurdere størrelsen 
af den enkelte bestand, og rådgive en bæredygtig kvote ud fra dette. Naalakkersuisut 
træffer afgørelse både ved anvendelse af den biologiske rådgivning og ved at tage 
hensyn til traditionel og lokal viden herunder brugernes viden. 

Som bekendt foretager Naalakkersuisut offentlige høringer til alle relevante parter og 
høringssvarene indarbejdet i det endelige beslutningsgrundlag. Alle høringssvarene 
bearbejdes i et skema således Naalakkersuisut selv kan se hvilke høringssvar der er 
modtaget fra lokale høringsparter. 

Ad. 4) Arbejdes der på ændringer eller bibeholdelse af de byvis lokalt kvoterede 
fangstdyr? 

Der henvises til svar på spørgsmål 3. Jeg kan meddele, at den endelige 
kvotefastsættelse sker ud fra flere kriterier og forudsætninger: 

Bestandenes bæreevne, 
Habitats situation, f.eks. påvirker ændringerne på klima og havstrømme på 
bestandene og deres fødegrundlag, 
Hvis der ikke er biologiske rådgivning på visse bestande, skal der tages hensyn 
til forsigtighedsprincippet, 
Hvis der ikke er en klar udmelding om traditionel og lokal viden, så skal der 
også udvises forsigtighed, 
Befolkningsstørrelse i de forskellige områder, herunder antallet af personer med 
erhvervsjagtbevis og fritidsjagtbevis, 
Hvordan er erhvervsmulighederne I de forskellige områder, 
Hvordan er fartøjssituationen i området, 
Hvordan er indhandlingssituationen i området. 

A. Hvis svaret er nej, hvilke andre forholdsregler skal der så tages? 
B. Hvis svaret er ja, hvordan ser handlingsplanen ud? 

Jf. Svar til 1 og 2. 

Ni ulaat Jeremiassen 
N alakkersuisoq for Fiskeri, Fangst og Landbrug 
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INUIT ATAQATIGIIT 
Inatsisartuni 

3. december 2018 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvilke planer har Naalakkersuisut for de fangstdyr med kvoter? 

2. Hvilke handlingsplaner har Naalakkersuisut for de kvoterede fangstdyr i Nordgrønland og 

østgrønland, for pattedyr såsom isbjørne, hvidfisk/narhvaler, hvalrosser? 

3. Vil kvotedeling af de kvoterede fangstdyr fortsætte med ikke at være tilpasset efter by eller 

kommune? 

4. Arbejdes der på ændringer eller bibeholdelse af de byvis lokalt kvoterede fangstdyr? 

A, Hvis svaret er nej, hvilke andre forholdsregler skal der så tages? 

B. Hvis svaret er ja, hvordan ser handlingsplanen ud? 

(Medlem af Inatsisartut Mikissuk Thomassen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Omkring ovennænvte lokalititer og regioner, vil jeg gerne have oplyst, hvilke tiltag der arbejdes på omkring 
kvotering af fangstdyr, da restriktioner netop går ud over fangerne. Det vil være passende at tildeling af 
kvoter er baseret på en bred skarer af interessenter, da vores erfaring siger os blandt andet, at problemer 
opstår når centrale beslutningstagere ofte handler uden trit med virkeligheden. 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage 
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